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سريالپردهنشينكهاينشبها

سپيده  آماده
ازدوش�بكهيكوHDهمزمان  گزارش 2

درحالپخشاس�تتوانستهبا
گذشتكمترازدوهفتهاقبالمناسبيازمخاطبانرابه

خودجلبكند.
بهروز شعیبي كه پیش��تر به عنوان بازيگر در آثار سینمايي و 
تلويزيوني چهره ش��ده بود و با اولین فیلم بلند سینمايي اش 
دهلیز توانست س��یمرغ بهترين فیلم سي و دومین جشنواره 
بین المللي فیل��م فجر را به خود اختص��اص دهد، كارگرداني 
س��ريال پرده نش��ین را بر عهده دارد. دهلی��ز ماجراي مردي 
را روايت مي كرد كه ب��ه دلیل قتل در زندان به س��ر مي برد و 
همسرش براي به دست آوردن ديه و رهانیدن شوهر از طناب 
دار، به هر دري مي زد. شعیبي پس از تجربه موفق سینمايي اش، 
اين بار به فكر تجربه مديوم تلويزيون افتاده تا ش��انس خود را 
در میان مخاطبان رسانه ملي به بوته آزمايش بگذارد. سريال 
پرده نشین او هم با بازي ويشكا آسايش، آتیلا پسیاني، فرهاد 
آئیش، حامد كمیلي، سارا بهرامي، مهران رجبي، محسن كیايي، 
محمود پاك نیت و علي دهكردي داستان هدي با بازي ويشكا 
آسايش را روايت مي كند كه س��ال ها پیش از همسرش جدا 
شده و به خارج از كشور مهاجرت كرده است و اين روزها پس 
از مدت ها دوري براي دريافت ارثیه پدري به ايران بازمي گردد، 
هدي پس از باز گشت با دخترش روبه رو مي شود كه در هنگام 
جدايي، كودكي بیش نبوده و اين روزها زندگي مشتركش را در 

كنار پسر جواني آغاز كرده است. 

هدي در جريان پس گرفتن اموال پدري با مشكلاتي روبه رو 
مي شود كه اتفاقات بعدي داس��تان را رقم مي زند. بازي ها در 
سريال پرده نشین به دلیل حضور بازيگران عرصه تئاتر مانند 
آتیلا پسیاني، فرهاد آئیش، س��ارا بهرامي و مائده طهماسبي 
ملموس و قاب��ل قبول از كار در آمده و س��بك روايي و س��یر 
داستاني كار هم مخاطباني از طیف ها و اقشار مختلف را بر آن 
داشته كه هر شب گريزي به شبكه يك بزنند و پاي تماشاي 

سريال شعیبي بنشینند. البته پخش س��ريال پرده نشین در 
حالي است كه تمام شبكه هاي رسانه ملي اين روزها سريال هاي 
جديد و پر مخاطبي را براي آنتن شبانه خود در نظر گرفته اند، 
»جاده چالوس« و »پیدا و پنهان« سهم شبكه تهران، »دولت 
مخفي« سهم ش��بكه دو »رنگ شك« س��ريال شبانه شبكه 
سوم سیما لقب گرفته اس��ت و اينطور كه از نام عوامل تولید 
اين سريال ها بر مي آيد، شعیبي براي رقابت با سريال هاي اين 

روزهاي آنتن كار سختي را در پیش دارد.

شعيبيبعدازسينمااينباردرتلويزيونمخاطبانراغافلگيركرد

پرده نشين سريال جذاب و پرمخاطب اين شب هاي تلويزيون

 20 ميليون زائر اربعين 
در رسانه هاي غرب فيلتر مي شوند

ش�نبهآيندهبزرگترين

الناز خمامي زاده
پيادهرويمذهبيدنيادر  گزارش  يك

نقطهايازكرهزمينبهنام
كربلابهمقصدميرسد؛پيادهرويبزرگاربعين،
مناسكيكههرسالبهوقوعميپيونددوگفته
ميش�ودكهاثرآنازبزرگترينرزمايشهاي
نظاميبرايصلحدرجهانبيشتراست،امسال
نيزتكرارميش�ود؛اماآياازاينمراس�مبزرگ
ديني– مذهبيبهرهبرداريهايمناسبفرهنگي
درس�طحجهان�يص�ورتگرفت�هاس�ت؟

در همین رابطه روز گذشته پايگاه اطلاع رساني دفتر 
 )khamenei. ir( حفظ و نش��ر آثار رهبر انقلاب
درباره  جايگاه ويژه  زيارت اربعین مطلبي گذاشته 
ك��ه در آن معظم ل��ه فرموده اند: »ش��روع جاذبه 

مغناطیس حسیني در روز اربعین است.«
در س��ال هاي اخیر استقبال از س��نت پیاده روي 
اربعین بسیار بیشتر از گذشته بوده است، جاذبه 
مغناطیس حسیني كه در روز اربعین به اوج خود 
مي رس��د از روزها و هفته ها قبل آغاز شده است؛ 

هم اكنون مسلمانان و ش��یعیان سرتاسر دنیا از 
نقاط مختلف دنیا با پاي پیاده به س��وي كربلا در 
حال حركت هستند تا روز شنبه همچون پروانه به 
دور شمع بزرگي جمع شوند كه اسلام به واسطه 

رشادت هاي او زنده باقي است. 
قدمتپيادهروياربعينبهزمان

»شيخانصاري«برميگردد
به گفته حجت الاس��لام پناهیان، پیاده روي ايام 
اربعین به س��وي حرم امام حس��ین)ع( از زمان 
»شیخ انصاري« وجود داش��ته اما بعد از آن دوره 

براي مدتي ترك شده بود. 
پناهیان در يكي از برنامه هاي زن��ده تلويزيوني 
سیما درباره پیش��ینه و قدمت پیاده روي بزرگ 
اربعین گفت:  » عال��م جلیل القدري به نام جناب 
 محدث نوري- ك��ه علما اي��ن عالم بزرگ��وار را 
مي شناس��ند � اين كار را ادامه دادند و بعد از آن 
ديگر تقريباً قطع نشده است. پیش از محدود شدن 
و ممنوع ش��دن عزاداري و پیاده روي ها، علماي 
نجف و برخي از شیعیان � البته نه به اين مقداري 
كه الان هست � پیاده روي را داشته اند. از حضرت 
امام)ره( هم پیاده روي نقل شده است. همچنین 
 از برخي از مراج��ع فعلي � كه خدا حفظ ش��ان 
كند � پیاده روي هايي را خودشان نقل كرده اند. 
يعني پیاده روي در سیره علماي بزرگوار در طول 

سده اخیر و ايام قبل بوده است.«
پیاده روي اربعین اكنون به يكي از مش��هورترين 
مناس��ك ديني و مذهبي مس��لمانان ش��یعه در 
سرتاسر دنیا تبديل شده اس��ت؛ مراسم معنوي 
روز اربعین نزد مردم ايران نیز از اهمیت بس��یار 
بالايي برخوردار اس��ت تا آنجا كه ن��ام اين روز را 
در لیس��ت روزهاي قرمز گاهشمار رسمي كشور 

قرار داده است. 
گفته مي ش��ود كه مجم��وع هزينه هاي ضروري 
و احتیاطي پیاده روي اربعین ح��دود 500 هزار 
تومان مي ش��ود و در آس��تانه فرا رس��یدن اين 
روز خاص، خی��ل عظیم مش��تاقان و زائران امام 
حسین)ع( در ايران به صرافت تدارك براي تشرف 
به كشور عراق و بارگاه امام سوم شیعیان مي افتند. 
در اين روزها حضور سیل عظیم جمعیت زائران 
سفر به كربلا در مقابل س��اختمان سفارت عراق 
در میدان ولیعصر ش��اهدي دال بر اين حقیقت 
است؛ حتي به نظر مي رس��د كه اين جمعیت در 
سال جاري افزايش چشمگیري داشته باشد آن 

هم پس از آنكه اطلاع داده شد مسئولان سازمان 
حج و زيارت با مسئولان كشور عراق، رايزني هايي 
انجام داده اند تا صدور رواديد و ش��رايط س��فر به 
عراق براي علاقه مندان به حضور در اين مراس��م 
معنوي تس��هیل ش��ود. در عین حال با توجه به 
اشتیاق بس��یاري از مردم ايران براي شركت در 
مراسم اربعین حسیني و تداخل اين ايام با روز هاي 
سرد سال نیز تمامي استان ها بالاخص استان هاي 
عبوري خوزس��تان، ايلام، كردس��تان، همدان و 
كرمانش��اه در ايام قبل و بعد از اربعین به صورت 
ش��بانه روز آماده س��رويس دهي و رسیدگي به 

وضعیت زائران هستند. 
هنرهايتصويريبراياربعين

چهكردهاند؟
هر س��ال ش��مار زيادي از م��ردم اي��ران نیز به 
پیاده روي بزرگ اربعین مي پیوندند ولي به نظر 
مي رس��د كه در دنیا كمتر براي شناساندن اين 
مراس��م بزرگ معنوي قدم هاي بزرگي برداشته 
شده باشد. تلويزيون ايران و شبكه 3 هر از گاهي 
تصاوير اختصاص��ي از اين پی��اده روي بزرگ را 
پخش مي كند و معمولا پخش تصاوير منتس��ب 
به اين رس��م ديني و معنوي از چند روز پیش از 
روز اربعین آغاز مي شود. اما اين انعكاس تنها ابعاد 
داخلي دارد و دنیا كمتر با چنین رسم بزرگ ديني 

و مذهبي آش��نا اس��ت. پیاده روي عظیم اربعین 
مس��یر نجف اش��رف تا كربلا را ش��امل مي شود 
كه بالغ بر 80 كیلومتر اس��ت؛ اين رسمي ديني 
و خانوادگي به ندرت در س��طح رسانه هاي دنیا 

انعكاس پیدا مي كند. 
در عرصه هنر سینما و مستند هم به غیر از شمار 
اندكي مس��تند كه آن هم به همت مستندسازان 
ايراني ساخته شده، قدم هاي محكمي براي معرفي 
اين س��نت ديني برداشته نشده اس��ت و به نظر 
مي رس��د كه بار انجام چنین مسئولیت خطیري 
همچنان بر دوش ايران باشد؛ كشوري كه به لحاظ 
فناوري سینما و هنرهاي تصويري يك سر و گردن 
از كشورهاي شیعه مجاورش بالاتر است و وضعیت 
س��ینما در عراق، افغانس��تان و ديگر كشورهاي 
مسلمان ش��یعي به وضوح چندان چنگي به دل 

نمي زند و نمي توان امیدي به آنها بست. 
در حوزه عكاس��ي نیز چندي پی��ش يك عكاس 
ايراني در گفت و گو با » جوان «  از ثبت پانورامايي 
تصوير 80 كیلومتري پیاده روي عظیم نجف اشرف 
تا كربلا خبر داد؛ اتفاقي كه براي اولین بار در دنیا 
رخ مي دهد آن هم در صورتي كه مسئولان كشور 
عراق مجوزهاي لازم براي اي��ن خلاقیت جالب 

توجه را صادر كنند و آن را به تعويق نیندازند. 
سید احسان باقري كه تا كنون شش سال توفیق 
س��فر زيارتي به كربلا را داشته اس��ت پیشتر به 
»جوان«  گفته بود:  »  از سه سال پیش در فكر اين 
بودم كه يك عكس پانورام��ا از كل جاده نجف تا 
كربلا بگیرم و آن را به عن��وان طويل ترين عكس 
از عظیم ترين پیاده روي دنیا ثبت ركورد كنم. « او 
از اين طرح به عنوان فعالیتي رسانه اي در جهت 
نش��ان دادن عظمت پیاده روي اربعین حسیني 

ياد كرده بود. 
تقاضابرايثبتركوردپيادهروياربعين

درگينس!
جمعیت زائران كربلا در پیاده روي اربعین س��ال 
گذشته حدود 25 میلیون نفر تخمین زده شده 
اس��ت. در حالي كه فیلترهاي رسانه هاي جريان 
اصلي غربي اجازه مخاب��ره تصاوير اين جمعیت 
میلیوني و شكوه آن را به س��طح دنیا نمي دهند 
هنوز تلاش��ي درخور توجه براي قرار دادن اين 
مراسم در منظر توجه عمومي دنیا آن هم از طريق 
ثبت جهاني آن در س��ازمان يونسكو انجام نشده 
است اين كار را مسئولان كشور عراق بايد انجام 
دهند و پیاده روي عظیم خانوادگي چند میلیوني 
اربعین را كه بي شك يك میراث معنوي است به 
عنوان يكي از آيین هاي ديني و اصیل مردمي به 

يونسكو و دنیا معرفي كنند. 
پیاده روي عظیم و میلیوني اربعین آنچنان كه بايد 
به دنیا معرفي نشده است و به گفته حجت الاسلام 
پناهیان ما براي معرفي اسلام ناب به اهل عالم كه 
دل ها را ببرد و انديشه ها را روشن كند، راهي بهتر از 
حماسه عاشورا و تجلي گاه باعظمت زيارت اربعین 
نداريم. اين شكوه زيارت اربعین است كه نگاه ها را 
متوجه امام حسین  علیه السلام مي كند و سپس 
فرصتي براي تبیین راه اسلام ناب براي جهانیان 

به ما مي دهد.

توصيهرهبرانقلاببرايشركتپرشوردرزيارتاربعين

سخنگويوزارتارشاددرنشستخبريعنوانكرد
افراد ناهماهنگ با سياست هاي فرهنگي 

كشور داور نمي شوند 

س�خنگويوزارتفرهن�گوارش�اداس�لامياع�لامك�رد
اف�راديك�ههماهن�گب�اسياس�تهايفرهنگ�يكش�ور
نيس�تند،ازس�ويوزارتارش�ادب�هعن�وانهيئ�تداوراندر
هيچيكازجش�نوارههااس�تفادهنميش�وندواعض�ايهيئت
داوراننيزبراس�اسچارچوبتعيينش�دهگزينشميش�وند.
به گزارش »جوان « ،  حسین نوش آبادي در نشست خبري كه روز گذشته 
برگزار ش��د، به س��ؤالات مختلف خبرنگاران از جمله نح��وه تعامل اين 
وزارتخانه با صدا و سیما، تكلیف لايحه پیوستن ايران به كنوانسیون برن 
و رم و نیز مسئله بحث برانگیز اعضاي هیئت داوران جشنواره دوسالانه 
عكس پاسخ داد. نوش آبادي با رد شائبه منحل شدن ستاد صیانت و حمايت 
از محصولات فرهنگي گفت:  » مأموريت ها و وظايف اين ستاد به معاونت 
و بخش هاي تخصصي بر اساس تصمیم شوراي معاونان وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامي واگذار شده است. اين تصمیم در راستاي هماهنگ كردن 
و توجه بیش��تر به حوزه هاي تخصصي و واگذاري وظايف به بخش هاي 
مربوطه صورت گرفته است، براي مثال بنیاد ملي بازي هاي رايانه اي متولي 
رسمي بازي هاي رايانه اي در كشور است كه وظیفه حمايت، برنامه ريزي، 

آموزش و صدور مجوزهاي قانوني را برعهده دارد.« 
سخنگوي وزارت ارشاد در ادامه به فرآيند اخذ مجوز براي كتاب هاي تجديد 
چاپ اشاره كرد و يادآور شد كه مجوز دوم براي تجديد كتاب به راحتي صادر 
مي شود و موانع خاصي نیز براي صدور اين مجوزها وجود ندارد اما براي چاپ 
دوم نیز بايد فرآيندها و درخواست تجديد چاپ انجام شود چراكه ممكن 
است نويس��نده اصلاحاتي را در تجديد مجدد كتابش اعمال كرده باشد. 
سخنگوي وزير ارشاد در پاسخ به اينكه يك درصد از پروژه هاي دستگاه هاي 
دولتي بايد صرف فعالیت هاي هنري ش��ود، گفت: »وزير فرهنگ و ارشاد 
اسلامي به دولت پیشنهادي را درباره افزايش اعتبارات داده است. اگر دولت 
يك درصد از پروژه هاي عمراني را به حوزه هنر اختصاص دهد، بسیاري از 
مشكلات رفع مي شود اما در فرآيند مقررات بودجه اي مسائل مختلفي به 
وجود مي آيد. امیدواريم اين پیشنهاد در دولت به تصويب برسد و نگاه وزير 
فرهنگ و ارشاد اسلامي نسبت به درآمدهاي فرهنگ در حوزه عمراني ايده 

بسیار مهمي است كه ما را از تنگناهاي مالي نجات مي دهد.« 
نوش آبادي همچنین در پاس��خ به س��ؤالي مبني بر میزان همكاري و 
تعامل با صداوسیما نیز گفت: با توجه به تغییرات جديد در صداوسیما، 
سطح همكاري در بخش هاي فرهنگي و هنري را ارتقا مي دهیم. به ويژه 

در حوزه كتاب بايد جايگاه رفیع آن در فرهنگ شناخته شود. 
سؤال ديگر از سخنگوي وزارت ارشاد درباره مسئله بحث برانگیز برخي از 
اعضاي هیئت داوران جشنواره دوسالانه عكس بود كه وي در پاسخ به آن 
گفت: »افرادي كه هماهنگ با سیاست هاي فرهنگي كشور نیستند، ما از 
آنها به عنوان هیئت داوران در هیچ يك از جشنواره ها استفاده نمي كنیم 
و اعضاي هیئت داوران بر اساس چارچوب تعیین شده گزينش مي شوند. 
ما مرجع تعیین صلاحیت هاي عمومي نیستیم، بايد نهادهاي ذيربط نیز 
نظر بدهند و اگر فردي با نظام و فرهنگ ديني و اسلامي ضديت داشته 

باشد نمي تواند در چنین جشنواره هايي داوري كند.« 
نوش آبادي البته اين را هم اضافه كرد برخي از افراد ممكن است در حوزه 
فیلم و موسیقي آثاري تولید كرده باش��ند كه مناسب نباشد، ولي اين 
دلیل نمي شود كه آنان ضدايراني هستند. او همچنین در پاسخ به سؤالي 
درباره تكلیف لايحه پیوستن به كنوانس��یون برن و رم گفت: »چنین 
مسئله اي به مجلس ارائه نش��ده و تصمیمي گرفته نشده است، لايحه 
نظام جامع حوزه مالكیت ادبي و هنري مدنظر است كه در دولت تصويب 

شده و امیدواريم سريع تر در دستور كار مجلس نیز قرار گیرد.« 
طبیعي خواندن كمك شهرداري تهران براي تامین مالي جوايز جلال 
و تلاش براي اجراي طرح معاف از مالیات كتابفروشي ها و چاپخانه ها از 

ديگر نكاتي بود كه نوش آبادي در اين نشست بر آنها تأكید كرد.

علي معلم دامغاني: كسي كه شواليه مي گيرد نمي خواهد اينطرفي باشد

پاسخفرزندآيتاللهطالقانيبهادعاهايجديدابراهيميزدي
زماني كه طالقاني مبارزه را شروع كرد، شما كجا بوديد!

س�يدمه�ديطالقان�يب�هادعاهاي�يك�ه
ابراهي�مي�زديب�هتازگ�يدرم�وردآيتالله
طالقانيداش�تهاس�ت،واكن�شنش�انداد.
س��ید مهدي طالقاني، فرزند آيت الله طالقاني كه 
به اتفاق محمدرضا كائیني در می��ز گردي درباره 
»شناخت نامه تصويري آيت الله طالقاني« شركت 
كرده بود، با اش��اره به س��خنان ابراهیم يزدي در 
مصاحبه با س��ايت »تاريخ ايراني« ك��ه گفته بود: 
طالقاني از طريق عضويت در نهضت آزادي رش��د 
ك��رد، اما پ��س از انق��لاب از همكاري ب��ا نهضت 
رويگردان شد! گفت: برخي ها كه فضولي مي كنند و 
مدعي مي شوند ما آيت الله طالقاني را بزرگ كرديم 
بايد شعورشان را داشته باشند كه طالقاني قبل از 
سال 40 اهل مبارزه بوده است. آيت الله طالقاني در 
سال 1318 مبارزه را ش��روع كرده بود كه شما آن 

زمان محلي از اعراب نداشتید.« 
طالقاني با اشاره به اينكه تصاوير اين كتاب بهترين 

شاهد براي نفي ادعاي يزدي است، اظهار داشت:
»عكس ها سند تاريخي است كه نمي گذارد از يك 
شخصیت تاريخي مصادره به مطلوب شود. آيت الله 
طالقان��ي متعلق به عامه مردم اس��ت حتي برخي 
از دوس��تان كه در نهضت آزادي بودند به ايش��ان 
پیش��نهاد كردند وابس��تگي حزبي نداشته باشند 
حتي دكتر جعفري به ايشان گفتند آيت الله طالقاني 

گفتند نظر من نیز همین است.« 
وي با اش��اره به اينك��ه يكي از دلاي��ل تدوين اين 
مجموعه نفیس و تاريخي، پاسخ به برخي مصادره به 

مطلوب ه��ا و تحريف هاي تاريخي اس��ت، درباره 
چگونگ��ي تدوين اين اث��ر ادام��ه داد: »مجموعه 
عكس هايي از مرحوم پدر داشتیم كه چهار- پنج 
سال پیش يك نفر از بس��تگان سببي آمد و اصرار 
كرد عكس ها را به ما بدهید يك نسخه از آن بگیرم 
و بعد بر مي گردانم. عكس ها را به فامیل عزيز دادم 
بعد از مدتي، از او س��راغ عكس ها را گرفتم. گفت: 
عكس ها را به يك عكاس��ي حوالي پارك س��اعي 
براي چاپ مجدد دادم اما متأسفانه عكاسي دچار 
س��انحه آتش سوزي ش��د و عكس ها آتش گرفت. 
خیلي متأسف شديم كه عكس هايي را كه با زحمت 
جمع آوري كردي��م، از بین رفت ام��ا بعد از مدتي 
ديدم يكسري از عكس ها كه من كنار آقا بودم مانند 
اوركتي كه مرحوم طالقاني تنش كرد، منتشر شد 
بدون اينكه من در عكس باشم برخي عكس ها كم 
و بیش در مجلات گوناگون منتشر مي شد و عجیب 
به نظر مي رسید عكس هايي كه سوخته چگونه در 
نشريات چاپ و منتش��ر مي شود؟ بعد عكس خود 
من در آن سانسور مي شد اما به هر حال برخي از اين 
عكس ها منتشر مي شد. به اتفاق آقاي كائیني به فكر 
افتاديم كه عكس هايي را كه از پدر داريم، منتشر 
كنیم دو تا سه مطلب داش��تیم كه سردار انصاري 
به جاي خامه يار معاونت فرهنگي بنیاد شهید شده 
بود و در جلسه اي كه با ايشان داشتیم در آن جلسه 
پیش��نهاد كردم و قرار بود س��ريالي در مورد آقاي 
طالقاني ساخته شود و تهیه كنندگان هم در جلسه 
حضور داشتند و يكي از تهیه كنندگان علاقه مند 

بود براي كارگرداني اين س��ريال س��رمايه گذاري 
كند. منتها عجیب اين است كه هر نهادي به آيت الله 
طالقاني مي رس��د بودجه ندارد؛ نه بنیاد شهید، نه 
صدا و سیما. انصاري آن زمان قول مساعد داد كه 
سريالي ساخته شود، مجله »شاهد ياران« توانست 
ش��ناخت نامه مفصلي را كه براي آيت الله طالقاني 
منتشر شده بود، به چاپ مجدد برساند كه تجديد 
چاپ شد و به چاپ پنجم رس��ید. به هر حال اين 
كتاب ماند و مديريت فرهنگي عوض ش��د. قبل از 
اينكه آقاي صادقي به عنوان مدير معاونت فرهنگي 
بر سركار بیايد آقاي مازني، مدير بود با ايشان جلسه 
داشتیم و گفتند كتاب پرهزينه اي است ولي چشم 
چاپ مي كنیم. به هر حال ب��ه همت آقاي كائیني 
حدود 500 عكس از آقاي طالقاني جمع آوري و قرار 
ش��د از اين عكس ها آنهايي كه رنگي است، سیاه و 
سفید و با كیفیت عالي چاپ شود. به هر حال با توجه 
به گراني كاغذ و نبود آن، بنیاد شهید همتي كردند و 
من از او تشكر مي كنم و عكس ها را بازسازي كردند. 
عكس ها دسته بندي شد؛ از جواني آقا تا مبارزات 
و زندان و بعد از انقلاب موضوعات پش��ت سرهم و 
براس��اس دوره هاي زندگي آقا منتشر شد. اما الان 
مردم مراجعه مي كنند كه ش��ناخت نامه تصويري 
آقا را از كجا تهیه كنیم. چاپ اول كتاب تمام شد. به 
نظرم اگر قیمت شناخت نامه را بالاتر هم ببرند باز 
مردم استقبال مي كنند. بنیاد شهید تصمیم گرفت 
هر س��ال يك كتاب فاخر چاپ كند و كتاب فاخر 

امسالش كتاب شناخت نامه بود.«

رئي�سفرهنگس�تانهن�راعط�اينش�انش�واليهب�ههنرمن�دان
راجاي�زهدادنلش�كردش�منب�هس�الارلش�كرمقاب�لدانس�ت.
علي معلم دامغاني در واكنش به حضور هنرمندان در سفارت فرانسه و دريافت نشان 
شوالیه گفت: حقیقت اين است كه اين عنايت ها به سود ارجمنداني كه اين طرف 
هستند نیست. براي اينكه هنوز دعوا و دعوي باقي است و نمي شود كه دو لشكر 
روبه روي هم ايستاده باشند و از سوي لشكر دشمن به سالاران اين لشكر جايزه 
بدهند. معني اين بد است و هوشمندان زير بار اين مسئله نمي روند و علیزاده 
يكي از آنها اس��ت. وي افزود: افرادي مثل ش��جريان و مهرجويي با 
اين روش خ��ود را داوري مي كنند و مردم ه��م روي اين داوري 
حساب مي كنند كه اين آدم نمي خواهد اين طرفي باشد؛ بلكه 
مي خواهد آن طرفي باشد و مي خواهد از لشكر دشمن جايزه 

بگیرد و من هم به خاطر همین در اين محفل شركت نمي كنم. وي گفت: اين جوايز 
علاقه آنها به تبلیغ را نش��ان مي دهد اما اينكه اين طرفي ها اين جايزه را رد يا قبول 
كنند يك ظرافتي مي خواهد و انسان خردمند بايد ارزيابي كند كه اگر مي ارزد بپذيرد 
و اگر ارزش ندارد و فردا موجب ملالت و پشیماني وي مي شود آن را نپذيرد. معلم به 
عضويت حسین علیزاده در فرهنگستان هنر اشاره كرد و گفت: شوراي عالي انقلاب 
فرهنگي براي اعضاي پیوسته و وابسته فرهنگستان جواز صادر مي كند و عضويت آنها 
را تأيید مي كند. ما در مورد تمام هنرمندان چه آنهايي كه شوالیه گرفته و چه آنهايي 
كه نگرفته اند اين درخواست را براي شورا مي فرستیم و آنها بايد تشخیص دهند كه 
يك نفر عضو پیوسته فرهنگستان باشد يا خیر. من در اينجا اختیار اظهارنظر ندارم و 
فقط بايد كار فرهنگي كنم و آنها را معرفي كنم و رد و تأيید آنها اول بر عهده خودشان و 

اعمالشان است بعد در يد كساني است كه آن اعمال را محاسبه خواهند كرد.

سيدضياءالديندريكارگرداني

حامد مظفري
  گزارش  3

كهبيشتربهواسطهساختآثار
تاريخينظي�ر»كلاهپهلوي«و
»كيفانگليسي«شناختهميش�ود،مدتياستطرح
توليدس�رياليبان�ام»زين�ب)س(«رابهمس�ئولان

اس�ت. ك�رده ارائ�ه س�وم شبكه
سريالي كه بناست با محوريت فرازهايي ديدني 
از زندگي حضرت زينب)س( بانوي س��رافراز 
دنیاي اسلام تولید شود. دري كه آخرين تجربه 
كارگرداني اش سريال  »كلاه پهلوي « بود در يك 
حركت كاملًا آگاهانه تجربیات خويش را در ژانر 
تاريخي زمینه اي كرده است براي نگارش طرح 

اولیه سريال  »زينب )س(«.  دري درباره وضعیت تولید اين كار 
مي گويد: طرح اصلي فیلمنامه را چند ماه قبل به مديران شبكه 
سوم سیما ارائه دادم و حالا هم منتظرم تا مديريت جديد سیما 
براي تعیین وضعیت كار وارد عمل شود. خوشبختانه مديران 
قبلي از طرح  »زينب)س( « خوشش��ان آمد و قول همكاري 

دادند و همین به سرانجام كار امیدوارم مي كند. 
اين كارگردان ك��ه اعتقادات مذهبي قوي ه��م دارد، ادامه 
مي دهد: من مدت ه��ا در زمینه كاره��اي تاريخي فعالیت 
و به اصطلاح تجربیات لازم را كس��ب كردم ك��ه وقتي وارد 
فیلد مذهبي مي ش��وم بتوانم با قدرت كار كن��م. در حوزه 
سريال س��ازي مذهبي دنبال طرح نگاه هاي تازه هس��تم و 
دوري از كلیشه هاي رايج و از همه مهتر اينكه نذري داشتم 
به بارگاه سیدالشهدا كه اين س��ريال مي تواند اداي نذر من 
باشد. وي درباره درونمايه اين فیلمنامه و اينكه چه مقطعي از 
زندگي حضرت زينب كبري)س( را در برمي گیرد، بیان كرد: 
داستان از ظهر عاشورا آغاز مي شود و بعد از جنايت بزرگي كه 

در عاشورا روي داد آتش زدن خیمه ها را مي بینیم و به دنبال 
آن نیز به اسارت گرفتن خاندان حسیني. 

نقشيمهمبرايتصاويرسخنرانيحضرتزينب)س(
دري با بیان اينكه بخش عمده اي از اين سريال مروري است 
بر س��خنراني حضرت زينب در بارگاه يزيد مي گويد: سعي 
كرده ام تصويري دقیق و ديدن��ي از آنچه در 
جريان سخنراني حضرت زينب روي داد را در 
فیلمنامه بگنجانم. اين تصويرسازي از آنجا كه 
نقشي تاريخ  ساز در اتفاقات بعدي و قیام هايي 
كه به انتقامجويي از امام حسین)ع( انجام شد، 
دارد بايد زودتر از اينها تصويرس��ازي مي شد 
اما به هر حال هنوز هم دير نیست. كارگردان 
آثاري چون  »س��ینما سینماس��ت « و  »لژيون « با اشاره به 
سبك روايت در آثار با محوريت شخصیت هاي مذهبي بیان 
داشت: در حوزه فیلمنامه نويسي با محوريت شخصیت هاي 
صدراسلام نبايد به داستان پردازي روي آورد اما من سعي 
مي كنم در حوزه تحقیقات��ي كار طوري عمل كنم كه همه 
چیز كاملًا وفادارانه نسبت به تاريخ پیش برود نه با تكیه بر 

تخیل و فانتزي سازي هاي ابلهانه. 
اميدوارمبهمديريتجديدرسانهملي

اين كارگردان با اشاره به بدقولي هايي كه در جريان تسويه 
دس��تمزدش بابت كارگرداني  »كلاه پهلوي « گريبانش را 
گرفته، ادامه داد: مش��كلات بودجه اي سازمان صداوسیما 
آن قدر زياد بود كه 15 ماه بعد از پايان پخش سريال  »كلاه 
پهلوي « هنوز حقوق من و گروهي ديگر از عوامل تس��ويه 
نشده است. امیدوارم با آمدن مديريت جديد اين مشكلات 
مادي برطرف و براي پروژه هاي ماندگار مانند  »زينب )س(« 

نیز تعیین تكلیف شود.

سيدضياءالديندريدرگفتوگوباجوان:

اميدوارم تكليف توليد مجموعه »زينب)س(« مشخص شود

روشبرخوردبابدان
)اخلاقی،اجتماعی(

وَقَ�الَ]عليهالس�لام[ازْجُرِالمُْسِ�يءَ
بثَِوَابِالمُْحْسِنِ.

 و درود خدا بر او فرمود: ب��دكار را با پاداش 
دادن به نیكوكار آزار بده!

    خبر

آغاز پيش توليد پروژه سينمايي »ثارالله«
كارگردانفيلمسينمايي»ثارالله«ازآغازرسميپيشتوليد
ايناثرسينماييمذهبي-تاريخيبامحوريتحركتكاروان
حض�رتسيدالش�هدا)ع(ازمكهبهس�متكرب�لاخبرداد.
مجتبي فرآورده، كارگردان فیلم سینمايي »ثارالله« در گفت وگو 
با فارس، درباره زمان آغاز اين پروژه س��ینمايي مذهبي � تاريخي 
گرفت: پیش تولید رسمي اين فیلم چندي اس��ت كه آغاز شده و 
كماكان ادامه خواهد داشت. وي با اشاره به داستان فیلم سینمايي 
»ثارالله«، تأكید كرد: اين اثر س��ینمايي مقطعي از حركت كاروان 
حضرت اباعبدالله الحس��ین )ع( از مكه به سمت دشت كربلا را به 
تصوير مي كشد. فرآورده گفت: طي برنامه ريزي هاي صورت گرفته 
فیلمبرداري فیلم س��ینمايي »ثارالله« تمام��ا در مناطق مختلف 
كش��ورمان طي مدت 9 ماه انجام خواهد ش��د. وي درباره انتخاب 
بازيگران و عوامل اي��ن فیلم تأكید كرد: در حال حاضر در ش��رف 
انتخاب بازيگر و عوامل هس��تیم. فرآورده اظهار داش��ت: به امید 
خدا و لطف ائمه معصومین )ع( و طب��ق برنامه ريزي هاي ما فیلم 
سینمايي »ثارالله« پايیز سال 95 با اتمام تمامي مراحل فني آماده 
نمايش خواهد شد. وي عنوان كرد: هفته آينده سايت رسمي فیلم 
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راه اندازي خواهد شد. 
بنابراين گزارش، مجتبي فرآورده چندي پیش با نام »مس��افران 
صبح« براي اين پروژه سینمايي پروانه ساخت دريافت كرد اما به 

گفته فرآورده اين فیلم با نام »ثارالله« اكران خواهد شد.

  نگاه


